

義守大學 107 年度
「外籍導師座談會(I)」

待辦意見彙整表

項次	建議事項	承辦單位	處理情形
1	原提供外籍學生的住宿資訊，缺少國際學舍住宿資訊，有些外籍學生較偏好二人一間房，希望下次可提供完整資訊。	國際及兩岸事務處	本校保留本校第一宿舍四人房之床位予每位新生，依學務處與本處協調規劃，大一上僅提供一宿(4人房)及國際學舍三館(3人房)供新生於抵校前至應用資訊系統內申請。新生手冊及應用資訊系統內均有提供一宿及三館資訊。大一下及之後，開放在校生自行向住宿組或國際學舍一館(2人房)申請所需房型(含二宿2人房)。
		總務處	國際學舍一館提供「在校同學住宿服務」，每房房間可住兩人每人每月NT\$7000元，另繳交NT\$7000保證金， 電費另外收費 ，提供書桌、椅子、床鋪、床單、棉被、枕頭、冰箱、電視、冷氣機及第四台，每星期整理房間一次，住滿一學年以11個月收費，未住滿以實住月份計費。 館內則有附設健身房、撞、桌球室，自助洗衣間，僅可供住國際學舍學生享有優先使用權。 可參考國際學舍一館住宿資訊。 http://internationalhouse.isu.edu.tw/news.html
2	導師對開學三週仍無法掌握修課學生出席及作業繳交情況，導致有一些問題出現，期待能做好？	課務組	一、開學第一週為學生網路加退選作業，遇有特殊狀況，學生才會於開學第三週申請選課更正。 二、應用資訊系統會即時更新課程修課名單的學生資料。 三、若教師對於課程修課名單有疑問，可洽課務組(英文窗口分機2127)查詢。

<p>只會講中文和只會講英文的學生同在一班上課，學生語言能力有差別，老師授課很困擾？是否設立修課先備條件，以免學生不太懂課程。</p>	<p>國際學院</p>	<p>一、本院大一上、下學期通識必修英文依學生能力分班上課，教師依學生程度選擇適合教材授課。</p> <p>二、因少子化，學生能力逐年下降，本院正視此問題，自106學年開始各系在大一上學期各開設一門選修課程，由系上挑選學生入學英語成績較不理想者選修該課程，加強輔導學生學習動機及引導學生如何以英語學習專業知識及適應英語上課環境。</p> <p>三、學院於大一上、下學期各安排院必修課程，經濟學、統計學及會計學之補救教學，以中文授課，加強學生基礎課程之理解，培養學生自信心。</p> <p>四、除了上述輔導措施外，未來學生程度可能逐年遞減，教師端也應因材施教，依學生能力調整授課內容。</p>
	<p>應英系</p>	<p>本系課程以全英語授課方式，打造”全英語教學環境”來提升學生英語聽、說、讀、寫之能力，培育專業的英語人才，故在四年課程規劃上採漸進式教學，以由淺入深的專業課程為同學之英語能力奠定良好基礎。再者，英語目前為中小學必修之語言課程，加上本系招生簡介亦提到全英語教學之課程特色，故就讀系上之學生已具備基礎英語能力。同時，本系外師已在校內授課多年，教學經驗豐富，自會配合學生程度調整課程內容，以確保學生權益。</p>
	<p>課務組</p>	<p>各學系可依課程修課順序設定擋修規則，或教師於授課計畫表中敘明修課條件，以確保學生能符合修課先備條件。</p>

I-SHOU UNIVERSITY
Advisors' Seminar (I) in 2018

Suggestions and Responses			
No.	Suggestion	Unit-in-charge	Response
1	The accommodation information of ISU International Houses was not provided for international students. Some international students want to know more about it because they prefer a twin room.	Office of International and Cross-Strait Affairs	According to the arrangements made by the Office of Student Affairs and the Office of International and Cross-Strait Affairs, only Dormitory 1 (quadruple rooms) and ISU International House III (triple rooms) are available for new students to apply for campus accommodation in the first semester on the Information System. The accommodation information of Dormitory 1 and ISU International House III are available in the new student handbook and on the Information System. In and after the next semester, twin rooms (including those in Dormitory 2) are available for students, and they can apply to the Student Housing Section or ISU International House I.
		Office of General Affairs	ISU International House I is available for student accommodation. Each room can accommodate two persons, and the monthly rent is NT\$7,000 per month/person (a deposit of NT\$7,000 should be paid, and the electricity bill will be charged separately). The room is equipped with many amenities, such as desks, chairs, beds, bed sheets, quilts, pillows, refrigerator, television, air conditioner, and cable TV service. Room cleaning service is provided once a week. A special discount of one month's free accommodation is offered to those who have resided at ISU International House I for an entire academic year. A gym, a table tennis room, a billiard room,

			and a laundry room are provided at International House I, and residents are given priority for using them. For more information, please visit: http://internationalhouse.isu.edu.tw/news.html
2	The final enrollment list cannot be obtained even in the third week after a new semester begins. It causes some troubles to course instructors when it comes to student attendance and assignment collection.	Curriculum Section	<p>I. Students are allowed to add and/or drop courses online in the first week of a new semester. The final enrollment list will be available in the third week of a new semester unless a student applies for course enrollment correction due to special reasons.</p> <p>II. The Information System will update the enrollment list in time.</p> <p>III. Course instructors may call the Curriculum Section should they have any questions or concerns about their enrollment lists (English-speaking contact person: ext. 2127)</p>
3	Course instructors are bothered by a class full of both English-speaking and Chinese-speaking students due to student's language proficiency. Is it possible that only students who meet the requirements are allowed to take the course to make sure that they do understand the lecture?	International College	<p>I. Freshman students are required to take required general English courses in both the first and second semesters, and they will be placed into a suitable class depending on their English proficiency.</p> <p>II. Due to a lower birth rate and the learning gap among students, the International College has asked its departments to offer an elective in the first semester for freshman students since Academic Year 2017. Each department selects and asks students whose English proficiency is inadequate to take the elective with the aim of strengthening their learning motivation and helping them accommodate themselves to the all-English learning environment.</p> <p>III. The International College offers</p>

			<p>remedial courses on economics, statistics, and accounting taught in Chinese to freshman students in both the first and second semesters to help them better understand the lectures and rebuild their confidence.</p> <p>IV. In addition, course instructors should adjust their lectures depending on students' learning outcomes.</p>
		<p>Department of Applied English</p>	<p>The courses offered by the Department are taught in English to improve students' English skills, including listening, reading, writing, and speaking. By adopting progressive education, students can have a solid foundation for English skills. In addition, English has long been a required course in elementary and junior high schools; therefore, students of the Department are equipped with adequate English abilities. Our faculty members are well experienced and good at adjusting their lectures depending on students' learning outcomes.</p>
		<p>Curriculum Section</p>	<p>All departments may impose course-taking requirements, and course instructors may elaborate on relevant requirements on the syllabus so as to make sure that students are well qualified for a certain course.</p>